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Classification of constitution  

 تصنيفات الدستور

Constitutions are classified in to written and unwritten, and into flexible and 
rigid.  

 .  وجامدة ومرنة ، مكتوبة وغير مكتوبة إلى الدساتير تصنيف يتم
 

(A).A written constitution: الدستور المكتوب 

constitution is one which is set out in document or documents, which may 
possibly be amended subsequently. 

 .  لاحقًا تعديمو يمكن والذي ، وثائق أو مستند في تحديده يتم الذي ىو

 Nearly all states, except the United Kingdom, have written constitution. 

   .المتحدة المممكة باستثناء ، قامت أغمب دول العالم بكتابة دساتيرىا

is usually supplemented by amendments and organic Taws or other 
legislation passed in the ordinary way from time to time to fill in gaps. 

عادة ما يتم استكمالو بالتعديلات والتشريعات العضوية أو التشريعات الأخرى التي يتم تمريرىا بالطريقة 
 .العادية من وقت لآخر لسد الثغرات
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 (B).An unwritten constitution: الدستور غير المكتوب 

which is not formally Law, set down. The British constitution is one is 
described as an un written constitution.  

 يُوصف الدستور البريطاني بأنو دستور غير مكتوب. وىو ليس قانونًا رسميًا ، محددًا.

This means that in Britain, there is no single document in which one may find 
a constitutional law. Instead, there are statutes , judicial precedents and 
conventions, from which constitutional laws drawn. 

 ذلك، من بدلاً . دستوريًا قانونًا فييا يجد أن لممرء يمكن واحدة وثيقة توجد لا ، بريطانيا في أنو يعني ىذا
  .الدستورية القوانين منيا استُمدت واتفاقيات قضائية وسوابق قوانين ىناك

(C). A flexible constitution: الدستور المرن  

 is defined as one which may be altered (change) or amended in the same 
way as a law on any other topic. 

 أي بشأن قانون أي تعديل بيا يتم التي الطريقة بنفس( تغييره) تعديمو الدستور الذي يمكن بأنو يُعرَّف
 .آخر موضوع

In this sense, a flexible constitution is very rare. 

 .جدًا نادر المرن الدستور فإن ، المعنى يذاب

By its definition, an unwritten constitution is necessarily flexible, In this sense 
the British constitution is extremely flexible as all laws are passed in the same 
way by parliament . 
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 الدستورفيعتبر  المعنى وبيذا ، مرناً  بالضرورةيكون  المكتوب غير الدستور التعريف يبين أن خلال من
 .البرلمان قبل من الطريقة بنفس القوانين جميع تمرير يتم حيث لمغاية اً مرن البريطاني

There is no limitation on the speed with which a law may be passed. 

 .القانون تمرير أن يتم يمكن التي السرعة عمى قيود توجد لا

 Any law may be passed through all stage in one day. 

 .واحد يوم في المراحل جميع في قانون أي تمرير يجوزلذلك فإن من ميزاتو أنو 

(B). A constitution rigid: 

is one which may be amended only by a special procedure. 

 ىو الدستور الذي يمكن تعديمو فقط من خلال اجراءات خاصة.

Presumably, in this way the constitution is safeguarded against rash 
alteration. 

 مصوناً بيذه الطريقة من التغيير المتسرع.من المفترض أن يكون الدستور 

Almost all constitutions are rigid. The methods of amending them are varied, 
but their common feature is that they are stringent. (strict(. 

 (.صارم. )صارمة نياأ ىي بينيا المشتركة السمة لكن تعديميا، طرق تتنوع. جامدة الدساتير جميع تقريبا

 


